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Kuvatkaa lyhyesti puolueenne digitalisaatiounelmaa: Millaisia tavoitteita olette
asettaneet kuntien digitalisaation edistämiseksi? Sekä miten näette kuntien välisen
yhteistyön merkityksen osana digitalisaatiounelmaanne?

Liike Nytin digitalisaatiounelma on Suomen politiikassa ainutlaatuinen ja edistyksellisin
verrattuna kaikkiin muihin puolueisiin. Olemme nuorena puolueena panostaneet
merkittävästi Nettiparlamenttiin, minkä ydinajatuksena on osallistaa kaikki halukkaat
poliittiseen päätöksentekoon. Sen kehittäminen ja ylläpito vaativat yhä enemmän
resurssointia, mutta idea on täysin ainutlaatuinen. Kunnat voisivat olla tässä mukana
tuottamalla ajankohtaisia ja merkittäviä kyselyitä pohjaksi Nettiparlamenttiin. Kuntien
välinen yhteistyö kaikissa digitaalisissa hankinnoissa on ehdoton edellytys. Vain järkevä
yhteistyö tuo kustannustehokkuutta ja parantaa kuntalaisten palvelua.

Mitä puolueenne ajattelee avoimen lähdekoodin, avoimen datan ja avoimien
rajapintojen hyödyntämisestä? Onko näitä teemoja nostettu esille puolueenne
vaaliohjelmassa?

Suhtaudumme avoimuuteen myönteisesti. Avoimuus on merkittävää pienyrittäjille kuten
esimerkiksi verkkokauppaa perustavalle, kun jokainen voi muokata runkoa haluamaansa
suuntaan. Totta kai avoimuudessa on riskinsä kuten kaikessa toiminnassa. Mutta hyödyt
ovat riskejä suuremmat varsinkin, kun sääntely ja valvonta pidetään ajan tasalla.

Monet kunnat ovat tällä hetkellä tiukan taloustilanteen puristuksessa, mikä asettaa
merkittäviä paineita säästötoimenpiteisiin ja resurssien entistä tehokkaampaan
käyttöön. Ohjelmistokustannukset muodostavat huomattavan osan kuntien ICT-
budjeteista sekä erilaisten tietojärjestelmien tarve sekä merkitys kunnissa lisääntyy
jatkuvasti. Miten puolueenne mielestä kunnat voisivat parantaa palvelujaan
avoimuuden ja digitalisaation keinoin sekä samalla tehostaa toimintaansa? Minkälaista
yhteistyötä, yhteishankintoja tai yhteisiä alustoja kannattaisi harkita?

Suomessa on nyt liikaa kuntia. Yli 300 kuntaa on liikaa varsinkin, kun yli 100 kunnassa on
vähemmän kuin 5000 asukasta. Pienten kuntien resurssit eivät mitenkään riitä tarvittaviin
investointeihin. Kuntia pitäisi olla 100 ja niiden pitäisi pystyä jo nyt aivan eritasoiseen
yhteistyöhön esimerkiksi ICT-hankinnoissa. Kunnat voivat pitää nimensä, vaakunansa ja
identiteettinsä yhdistymisestä huolimatta. Tavoitteen pitää olla vähemmän hallintoa ja
enemmän palvelua ja myös tehokkaampaa investointia.

Liike Nytin lausunto
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Kuinka suurena ongelmana pidätte kuntien ajautumista ns. toimittajaloukkuun, jossa
tietojärjestelmän hankkinut taho ei pysty kilpailuttamaan ratkaisun ylläpitoa ja
jatkokehitystä, vaan on pakotettu ostamaan ne yhdeltä ainoalta tarjoajalta? Miten
kuntien tietojärjestelmähankinnoissa tulisi puolueenne mielestä painottaa avoimen
lähdekoodin ratkaisuja ja/ tai avointen rajapintojen toteutusta, jotka osaltaan
poistaisivat kuvattuja esteitä sekä edistäisivät myös kuntien eri järjestelmien
yhteentoimivuutta ja datan liikkuvuutta?

Kuntien tehokkaampi yhteistyö ja yhdistymiset tuovat leveämmät hartiat ja parempaa
ostamisen osaamista myös it-talojen suuntaan. Kuntien pitää kehittää palveluita niin, että
palvelut ovat kaikkien käytettävissä ja kuntalaiset osaavat myös niitä hyödyntää.

Avoin lähdekoodi edistää kuntien kykyä itsenäisesti ylläpitää, hallita ja kehittää
teknologiaratkaisujaan. Myös Euroopan komissio on viime vuosien aikana ajanut
vahvasti avoimen lähdekoodin hyödyntämistä julkishallinnossa sekä korostanut sen
merkitystä yhtenä keinona digitaalisen suvereniteetin saavuttamiseksi EU-jäsenmaissa.
Miten puolueenne näkee kuntien digitaalisen itsemääräämisoikeuden merkityksen
tulevaisuudessa sekä oikeuden hallita niin käyttämiään tietojärjestelmiä kuin myös
tuottamaansa dataa?

Kuntien pitää saada säilyttää itsemääräämisoikeuden niin järjestelmissä kuin
keräämässään datassa. On selvää, että se vaatii myös valtion johtamaa kuntatason
valvontaa ja edunvalvontaa EU:n suuntaan.
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